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建筑工程施工中混凝土浇筑工艺及裂缝控制解析 
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[摘要]混凝土作为建筑工程中主要的建筑材料，其浇筑工艺及裂缝控制是保证工程质量的关键。文章通过对混凝土浇筑工艺

的研究，分析了影响混凝土质量的因素，并针对混凝土裂缝的成因及控制方法进行了探讨。希望能为建筑工程施工提供参考，

提高混凝土结构的安全性和耐久性。 
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Analysis of Concrete Pouring Technology and Crack Control in Construction Engineering 
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Abstract: Concrete, as the main building material in construction engineering, its pouring process and crack control are key to 

ensuring engineering quality. This article analyzes the factors that affect concrete quality through the study of concrete pouring process, 

and explores the causes and control methods of concrete cracks, so as to provide reference for construction engineering and improve 

the safety and durability of concrete structures. 
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引言 

1 混凝土浇筑工艺 

1.1 混凝土制备 

1.2 混凝土浇筑 
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2 混凝土裂缝原因分析 

2.1 温度裂缝 

2.2 干燥裂缝 

2.3 应力裂缝 

3 裂缝控制措施 

3.1 优化混凝土配合比 

3.2 改进施工工艺 
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3.3 加强养护管理 

3.4 减少温度梯度 

4 结语 
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